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Geachte heer Eikelenboom, 
 
Zowel de gemeenteraad als ons college hebben met belangstelling en waardering ken-
nis genomen van de door de Commissie voor de vernieuwing van de strategische 
agenda opgestelde startnotitie. 
 
Het traject om te komen tot een nieuwe strategische agenda is voor het eerst gestart 
vanuit een opdracht van de stuurgroep triple helix. Wij zien in de samenstelling van uw 
commissie de betrokkenheid en het draagvlak van alle triple partijen terug en wij heb-
ben dan ook hoge verwachtingen van de uitkomsten.   
 
Op hoofdlijnen  concluderen wij dat de startnotitie heel herkenbaar is. De vertrekpunten 
en thema’s geven een compleet beeld van de zaken die in de agenda aan de orde 
moeten komen.  
Ten aanzien van een enkele zaken willen wij u graag mede namens de gemeenteraad 
suggesties en aanbevelingen mee geven voor de verdere uitwerking.  
 
De startnotitie wordt aangeboden op het moment dat ook de voorbereidingen lopen 
voor de met het rijk te sluiten Regiodeal. Daarnaast wordt gewerkt aan de Investe-
ringsagenda 2030, die onder leiding van de provincie Gelderland wordt opgesteld. Ver-
der zijn er het Europese Food 2030 programma, het Interbestuurlijk Programma (IBP), 
en het Manifest van Salentijn, waarin thema’s en onderwerpen aan de orde zijn die in 
de startnotitie worden genoemd. 
Het is onvermijdelijk dat deze trajecten elkaar gaan beïnvloeden, al was het maar om-
dat die voor een deel de middelen moeten leveren voor het bereiken van de strategi-
sche doelen. Wij zien graag in de uitwerking de samenhang met en tussen de verschil-
lende trajecten goed in beeld gebracht, zodat de regio in de komende jaren de juiste 
strategische acties kan inzetten en steeds de relevante stakeholders in beeld heeft.  
 
Wij constateren dat de beschrijving van de positie van de regio nog vrij algemeen is. 
Het verdient aanbeveling om de positionering in provinciaal, nationaal en internationaal 
verband verder uit te werken. Daarbij kan als vertrekpunt genomen worden de verge-
vorderde en krachtige samenwerking binnen de triple helix, die zowel in beleidsaf-
stemming en onderzoek als bij de uitvoering van projecten “in het veld” tot voorbeeld 
kan worden gesteld. Daarbinnen zou onzes inziens wel focus aangebracht kunnen 
worden ten aanzien van de thema’s en onderwerpen waarin we binnen de regio echt 
koploper zijn en/of over unieke kennisclusters beschikken.  
Wij wijzen in dit verband op zaken zoals het Poultry Expertise Centre, de emissiereduc-
tie in de veehouderij, de eiwittransitie 
 
U benoemt een aantal aspecten waaraan de regio in 2025 zou moeten voldoen. Ook 
hiervoor geldt dat deze herkenbaar zijn en aansluiten op reeds vastgesteld beleid. Te-
gelijkertijd  zouden wij willen voorstellen om die doelstelling voor de regionale strategi-
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sche agenda Foodvalley nog wat specifieker te maken. Daarbij kan gedacht worden  
aan een bijzondere focus bij energiegebruik en circulaire economie op het agrifood 
productiesysteem. Overigens  merken wij  op dat in andere beleidsdocumenten veelal 
een tijdshorizon tot 2030 wordt gehanteerd.  
 
Zoals hiervoor reeds opgemerkt sluiten de door u genoemde thema’s goed aan bij de 
onderwerpen die ook in andere trajecten worden besproken. Wij zien in de uitwerking 
daar graag de verbinding terug. Specifiek denken wij daarbij aan de (regionale) voed-
selvoorziening, gezonde voeding en eetgewoonten, emissiearme en gezonde veehou-
derij, circulaire landbouw (met bijvoorbeeld toepassing circulair veevoer, bodemkwali-
teit, mestverwaarding) en duurzame verdienmodellen.  
 
De regiogemeenten hechten veel belang aan energietransitie. Het is dan ook terecht 
dat u daarvoor in de startnotitie aandacht hebt. Wij stellen voor om in  samenhang met 
de op te stellen Regionale Energie Strategie een meer concrete ambitie te bepalen ten 
aanzien van CO2-reductie. Daarbij kan worden uitgewerkt  welk percentage woningen 
aardgas-loos wordt gerealiseerd, hoe benutting van warmte-koude opslag, windenergie 
en zonne-energie kunnen worden gestimuleerd.  
 
Wij onderschrijven de ambitie van de regio om toptalent aan te trekken. Daarvoor is 
een aantrekkelijk kennis-, woon- en leefmilieu nodig. Dat zal in concrete programma’s 
vorm moeten krijgen. Daarnaast is er echter ook een grote behoefte aan personeel op 
mbo en hbo niveau in de technische sectoren en de zorg. In meerdere gemeenten 
ontstaan initiatieven zoals het BTO en Barneveld Tomorrow in onze gemeente, ICT 
Valley in Veenendaal en de Food Academy Nijkerk. Ondersteuning van deze initiatie-
ven en het aanbrengen samenhang met uitwisseling van deskundigheid zou eveneens 
onderdeel kunnen zijn van de strategische agenda. 
Wat betreft de huisvestingssituatie zien wij de vestigingsdruk op de regio toenemen en 
de gevolgen daarvan voor de betaalbaarheid van woningen in alle categorieën. Een 
strategische visie op de quality of living zal aandacht moeten hebben voor betaalbare 
en aantrekkelijke woonmilieus voor alle doelgroepen. Die vestigingsdruk vraagt tevens 
om ambitie ten aanzien van het op peil houden voldoende en adequate werklocaties. 
Tegelijkertijd speelt daarbij de bereikbaarheid van en binnen de regio een cruciale rol. 
Het is goed om de bestaande regionale agenda op dit punt uitdrukkelijk op te nemen, 
daarin staan de knoop A1-A30, de brug bij Rhenen, de verhoging van de frequentie op 
de Valleilijn, de halte bij Barneveld Noord op de lijn Amersfoort-Apeldoorn, de railtermi-
nal en diverse rondwegen. 
 
Tot slot steunen wij de noodzaak om aandacht te besteden aan de versterking van het 
innovatie/ecosysteem, waarbinnen de digitalisering en bevordering van de circulaire 
economie belangrijke drijfveren zijn. 
De regio kan een voorbeeldfunctie en proeftuin vervullen door extra in te zetten op de 
toepassing van innovaties en kennis door de bestaande bedrijven, zowel in de agrari-
sche sector als daarbuiten. 
 
Wij wensen de commissie veel succes bij het opstellen van de vernieuwde strategische 
agenda.  
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
H.F.B. van Steden dr. J.W.A. van Dijk 
secretaris burgemeester 


